
Folketingets Boligudvalg

Dato: 18. marts 2010

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 4. februar 2010

til indenrigs- og socialministeren følger hermed socialministerens en-

delige svar på spørgsmål nr. 181 (BOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bjarne Laustsen (S).

Spørgsmål nr. 181:

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor grundene til Løgstør-Viborg banen 

ikke har været bragt i udbud”

Svar:

Det fremgår ikke, hvorvidt det er en kommunal disposition vedrørende salg 

af kommunal fast ejendom, der danner baggrund for spørgsmålet.

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har overfor mig oplyst, at der ikke i øje-

blikket er - og ikke tidligere ses at have været - sager om en kommunes salg 

af kommunale grunde til Løgstør-Viborg banen uden offentligt udbud under 

behandling i ministeriet. 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har endvidere generelt oplyst, at spørgs-

målet om en kommunes overholdelse af reglerne om offentligt udbud ved 

salg af kommunens faste ejendomme, jf. § 68 i lov om kommunernes styrel-

se samt bekendtgørelse nr. 472 af 20. juni 1991, henhører under det almin-

delige kommunale tilsyn, som i første instans varetages af statsforvaltningen

i den region, hvori kommunen er beliggende, jf. § 47 i lov om kommunernes 

styrelse. 
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